
Ministeren

Frederiksholms Kanal 21
1220 København K
Tlf. 3392 5000
Fax 3392 5547
www.uvm.dk

Folketingets Uddannelsesudvalg
Christiansborg

15-05-2009
I forbindelse med behandlingen af (B 136) Forslag til folketingsbeslut-
ning om indførelse af et loft over klassekvotienter på maksimalt 28 elever 
på de gymnasiale uddannelser har Folketingets Uddannelsesudvalg efter 
ønske fra Nanna Westerby (SF), Christine Antorini (S) og Johanne 
Schmidt-Nielsen (EL) i brev af 6. maj 2009 stillet mig følgende spørgs-
mål:

Spørgsmål 3:
”Såfremt ministeren ikke ønsker at afskaffe loftet på 28 elever i folkesko-
lens klasser, hvori består forskellen så i ministerens argumentation om 
behovet for loft i folkeskolen - men ikke i gymnasierne? ”

Svar:
Som det fremgår af mit svar på spørgsmål 2, er der ingen aktuelle over-
vejelser om at ændre på folkeskolelovens § 17, stk. 1.

Baggrunden er, at der er undervisningspligt, efter hvilken alle børn har 
pligt til at deltage i folkeskolens undervisning eller i en undervisning, der 
står mål med, hvad der almindeligvis kræves i folkeskolen. Folkeskolen er 
således for alle og har på den måde en helt anden opgave end gymnasiet, 
der er ét uddannelsestilbud blandt flere til unge mennesker.

Med venlig hilsen

Carina Christensen
Fg. undervisningsminister
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